
 محمد حمزه ای، کارگردان فیلم سینمایی 
فیلم  آنلاین  کران  ا از  گلایه  با  کاپیتان«  «
کرد: این  کران فیزیکی آن، عنوان  قبل از ا
عمومی  نمایش  صورت  در  سینمایی  اثر 
می توانست مخاطب خودش را در سینما 
کارگردان فیلم  کند. محمد حمزه ای،  پیدا 
 » کاپیتان« در گفت وگو با »مهر سینمایی »
کاپیتان«، توضیح داد:  کران آنلاین » درباره ا
کاپیتان« با توجه  در مورد فیلم سینمایی »
به صحبت هایی که با تهیه کننده داشتم و 
پیش تر نیز با مدیران بنیاد سینمایی فارابی 
در این مورد صحبت شده بود، بنا بود که در 
کران شود و حتی با پخش کننده  پاییز ۱۴۰۲ ا
کران و زمان مناسب صحبت  نیز در مورد ا
شده بود، اما با توجه به شرایطی که پیش آمد 
و جابه جایی مدیران بنیاد فارابی، طبیعتا 
خبری به ما ندادند جز اینکه از حضور در 
ج از کشور مطلع بودیم،  فستیوال های خار
کاپیتان« به رغم محدودیت هایی که  چون »
برای بخشی از سینمای ایران اعمال شده 
است. وی ادامه داد: با توجه به فضای کلی 
سینما پیش بینی می کردیم که شرایط برای 
کران »کاپیتان« در سینماها مناسب نیست  ا
و ممکن است فیلم هایی از این دست به زعم 
دوستان مورد اقبال مخاطب عام به مفهوم 
که عمدتا در شرایط فعلی  کلی قرار نگیرند، چرا
ظاهرا کمدی ها خوب فروش می کنند. با این 
کران فیزیکی فیلم  توصیف، تصور می کردیم ا
گاه و در شب  قدری به عقب افتاده که به نا
عید )۲۷ اسفند ماه( متوجه شدیم که قرار 
کران آنلاین شود. حمزه ای تصریح  است فیلم ا
کران آنلاین مثل یک شوخی است و  کرد: ا
به نظرم می توان آن را یک قاچاق محترمانه 
که فیلمی که ساخته می شود،  دانست، چرا
گر روی پرده نمایش داده نشود و در مقطعی  ا
به لحاظ فضای رسانه ای نتواند خودش را 
به مخاطبانش معرفی کند، موفقیتی کسب 
نمی کند. دوستان عملا فیلم را در شرایطی 
قرار دادند که بیش از این در موردش صحبت 
نشود. از اینکه چرا این اتفاق برای »کاپیتان« 
افتاد، اطلاعی ندارم و به نظر می رسد باید 
توضیح فارابی را در مورد این موضوع شنید. 
باید  فیلم  معتقدم  گفت:  همچنین  وی 

و  عرضه  سینما  سالن  در  مخاطبان  برای 
کشور ما بستر  نمایش داده شود چون در 
کران آنلاین وجود ندارد. فیلم  مناسبی برای ا
کاپیتان« هشتم فروردین ساعت 8 شب  «
کران آنلاین شد و ساعت 8و۲۰ این فیلم در  ا
کانال های تلگرامی عرضه شد و فکر می کنم سه 
ساعت بعد هم از کانال های ماهواره ای پخش 
کاپیتان« اظهار کرد: وقتی  شد. کارگردان »
ما تابع کپی رایت در ایران نیستیم، شرایط 
برای عرضه آثارمان به صورت برخط فراهم 
نیست و من فیلمساز کاری جز نظاره کردن، 
نمی توانم بکنم!؟ وقتی با فیلمی که با خون 
دل و دقت و وسواس تولید کردیم تا اینکه یک 
اثر استاندارد در مدیوم سینما به مخاطبان 
عرضه شود، به این شکل برخورد می شود، چه 
کاری می توان انجام داد! وی بیان کرد: خیلی 
خیلی دوست داشتم فیلمم در سالن های 
سینما نمایش داده شود. هیچ ادعایی بر 
کاپیتان« نداشتم اما  فروش شگفت انگیز »
کران این نوع از فیلم ها، راهکارهای  برای ا
متعددی وجود دارد که می توانست به لحاظ 
کران طولی داشته  زمانی و با سانس های کمتر ا
این شیوه، می توانست مخاطب  با  باشد. 
خودش را پیدا کند و ارتباط بگیرد اما الان هیچ 
اتفاقی جز این نیفتاده که محصول تولیدشده 

در چارچوب تولیدات سینمای ایران را در 
اختیار شبکه های ماهواره ای و کانال های 
از محصولات  که بخش عمده ای  تلگرامی 
سینمایی را قاچاق می کنند، قرار داده ایم! 
کید کرد: به نظرم »کاپیتان« قربانی  حمزه ای تا
اختلاف سلیقه تعدادی از مدیران سینمایی 
شد که قصد داشتند با بستن پرونده این فیلم 
با هم تسویه حساب کنند که علت آن را متوجه 
نمی شوم چرا من و فیلمم در این کشمکش ها 

قرار گرفته ایم.
  مخاطبان»کاپیتان«رامیبینند؟

 وی در پاسخ به پرسشی درباره مؤثرتربودن 
مخاطبان آنلاین با توجه به اینکه تعداد آنها 
به مراتب بیشتر از مخاطبان سینمارو نیز 
است، گفت: به هر صورت منِ فیلمساز باید 
از ارائه و نمایش فیلمم، بازخوردی بگیرم اما 
وقتی تبلیغی برای ارائه و معرفی فیلم صورت 
نمی گیرد و فیلم به شکل غیرقانونی عرضه 
می شود، آمار دقیقی از میزان مخاطبی که 
کند، در دسترس نیست.  توانسته جذب 
کران آنلاین می تواند با طیف  قطعا فیلم در ا
کند  گسترده ای از مخاطبان ارتباط برقرار 
کران یا معرفی فیلم  گر پیش شرایطی برای ا ا
  VOD نسخه  مخاطبان  می شد.  فراهم 
فیلم ها، مخاطبان خاموش سینما هستند، 

استاندارد  شرایط  عرضه،  شرایط  چون 
و متعادلی نیست و من خیلی موافق این 
که فیلمی برای پرده سینما تولید  نیستم 
گهانی سر از پلتفرم های  می شود، به شکل نا
من،  اعتقاد  به  بیاورد.  در  فیلم  نمایش 
مکمل  گزینه  می توانست  آنلاین  نمایش 
گزینه اصلی! حمزه ای  برای فیلم باشد نه 
افزود: »کاپیتان« در حوزه بین المللی با توجه 
به محدودیت های سینمای ایران، خیلی 
خوب در حال دیده شدن بود و به گواه طیف 
که پیش تر موفق  از مخاطبان  محدودی 
اثری  بودند  شده  کاپیتان«  « تماشای  به 
گرم و مناسب خانواده ها بود.  استاندارد، 
ح می شود،  کاپیتان« مطر مضامینی که در »
حلقه مفقوده زندگی امروز در کشور است؛ 
یعنی امید، عشق، رؤیا و تلاش برای زندگی 
 ، در شرایط سخت. در شرایط فعلی امروز
گریبان است،  که جامعه با آن ها دست به 
این موضوعات می تواند قابل توجه باشد. 
کاپیتان«  این کارگردان سینما بیان کرد: »
به هیچ وجه صرفا یک فیلم کودک نیست و 
مخاطب آن، بزرگسالانی هستند که باید قصه 
امروز زندگی خود را از زبان کودکان بشنوند. 
به اعتقاد من، اینکه چه رویکرد و هدفی را در 
سینما دنبال می کنیم اهمیتی ندارد اما وقتی 
با فیلمی که از بیت المال با رویکردی خاص و 
برای ارتباط با خانواده ها به عنوان مخاطبان 
گمشده سینمای ایران تولیدشده، برخورد 
و  سرخورده  را  گر  سینما به نظرم  می کنیم 
پشیمان می کنیم. حمزه ای در پایان گفت: 
گر بنا نیست با پروانه ساخت  منِ فیلمساز ا
و پروانه نمایش هم فیلمم نمایش داده شود 
چرا باید نسبت به تعامل و دریافت پروانه 
ساخت فیلم از مدیران سینما خوش بین 
باشم. به نظرم رفتارهای بسته و یک طرفه 
گران جز اینکه به جریان سینمای  با سینما
رسمیت  آقایان(  خود  قول  )به  زیرزمینی 
گذشته  از  بیشتر  را  فیلمسازان  و  ببخشد 
به این سمت هدایت کنند، هدف دیگری 
ندارد. امیدوارم دوستان و مدیران سینمایی 
پاسخ قابل توجه و منطقی را به ما بدهند، 
که شرایط را غیرمنصفانه، ناعادلانه و  چرا

شبهه برانگیز می دانم. 
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 بزرگداشت اصغر فرهادی 
در کلمبیا

 بزرگداشت و قدردانی از اصغر فرهادی 
در قدیمی ترین فستیوال فیلم آمریکای 
برگزار می شود. شصت وسومین  لاتین 
 kartagna دوره فستیوال بین المللی فیلم
 ۲8 که شانزدهم تا بیست ویکم آپریل )
کلمبیا  در  اردیبهشت(   ۲ تا  فرودین 
برگزار خواهد شد، میزبان اصغر فرهادی 
فستیوال  این  ویژه  مهمان  به عنوان 
کنار نمایش منتخبی  خواهد بود و در 
از فیلم های فرهادی، مراسم قدردانی 
و اهدای جایزه ای با عنوان استادان 
به این فیلمساز را برگزار خواهد کرد. در 
چون  گرانی  سینما گذشته  سال های 
آرنوفسکی،  دارن  گلاس،  دا مایکل 
سوزان  ایناریتوگونزالس،  آلخاندرو 
ساراندون، تیلدا سوینتن و گاسپار نوئه 
آمریکای  در  رویداد  این  ویژه  مهمان 
را  استادان  جایزه  و  بوده  جنوبی 
که با  کرده اند. این فستیوال  دریافت 
پرمخاطب ترین  از  گر  تماشا هزار   ۱۲۰
فستیوال های آمریکای لاتین محسوب 
می شود، با اعلام رسمی خبر حضور اصغر 
فرهادی در کلمبیا، از برگزاری مسترکلاس 
فرهادی با فیلمسازان  جوان از آمریکای 
لاتین با عنوان »دیدار با استادان« خبر 

داد.
 

صدرعاملی مجوز گرفت
آثار  ساخت  پروانه  صدور  شورای   
سینمایی در جلسه اخیر با ۵ فیلم نامه 
موافقت کرد. فیلم نامه های »زیبا صدایم 
کن« به تهیه کنندگی سید مازیار هاشمی، 
و  صدرعاملی  سیدرسول  کارگردانی 
نویسندگی آرش صادق بیگی  و میلاد 
به  »مومو«  صدرعاملی،  محمدرضا  و 
کبر ثقفی و  تهیه کنندگی و کارگردانی علی ا
کبر ثقفی   و شراره سروش  نویسندگی علی ا
موافقت شورای پردانه ساخت را دریافت 
»یک  فیلم نامه های  همچنین  کردند. 
عشق زیبا« به تهیه کنندگی، کارگردانی 
و نویسندگی قاسم فهیم خواه، »خاتی« 
 ، کمالی پور محمد  تهیه کنندگی  به 
کارگردانی و نویسندگی فریدون نجفی 
و »برای رعنا« به تهیه کنندگی مرتضی 
شایسته و کارگردانی و نویسندگی ایمان 
آقامحمدحسین یزدی، موافقت شورای 
را  سینمایی  سازمان  ساخت   پروانه 

اخذ کردند.

کید   وزیر دفاع چین در گفت وگو با وزیر دفاع آمریکا تأ
کرد که پکن هرگز فعالیت های جدایی طلبان در تایوان 
را تحمل نخواهد کرد. به گزارش اسپوتنیک، »دونگ 
جون« اظهارداشت که »ارتش آزادی بخش خلق چین 
هرگز فعالیت های جدایی طلبان در تایوان را تحمل 
نخواهد کرد.« وزیر دفاع چین در گفت وگوی تصویری 
کید کرده  با »لوید آستین« همتای آمریکایی خود تأ
که »نظامیان چین و ایالات متحده باید برای  است 
صلح و ثبات نهایت اهمیت را قائل شوند و راه هایی 
را برای همزیستی و براساس اعتماد بیابند.« وی در 
ادامه گفت: ایجاد روابط بین نیروهای مسلح کشورها بر 
اساس برابری و احترام که غیر تقابلی خواهد بود، باعث 
فضای همکاری عملی و ایجاد تدریجی اعتماد متقابل 

می شود.« وزیر دفاع چین در این گفت وگو همچنین 
کید کرد که مساله تایوان هسته اصلی منافع پکن  تأ
است و دراین باره نباید منافع چین نقض شود. پکن 
تایوان را قلمرو مستقل چین می داند و هشدار داده 
است که هر گونه تلاش برای اعلام یک کشور مستقل 
، شی  به معنای جنگ است. به گزارش ان بی سی نیوز
جین پین، رئیس جمهور چین اخیرا این نکته را برای 
آمریکا، هنگام دیدار این  جو بایدن، رئیس جمهور 
دو در کالیفرنیا روشن کرد. شی جین پینگ به بایدن 
اعلام کرد که چین »فضای زیادی« را برای اتحاد مجدد 
مسالمت آمیز با تایوان فراهم می کند، اما هیچگونه 
حرکت جدایی طلبانه این جزیره خودمختار را تحمل 

نخواهد کرد.

  سخنگوی کرملین به پیشنهاد رئیس جمهور فرانسه 
مبنی بر برقراری »آتش بس در جریان المپیک« پاسخ 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از راشاتودی،  داد. به 
کنش به پیشنهاد امانوئل  دیمیتری پسکوف، در وا
کرون، رئیس جمهور فرانسه مبنی بر برقراری آتش بس  ما
در جنگ اوکراین در طول برگزاری المپیک ۲۰۲۴، گفت: 
اوکراین معمولا از هر آتش بس تحت نظارت روسیه برای 
کرون  تحصیل منفعت در میدان نبرد استفاده می کند. ما
دوشنبه هفته جاری خواستار تعلیق جنگ های جاری 
جهان در جریان المپیک ۲۰۲۴ پاریس شد. او به طور 

مشخص به جنگ های اوکراین و غزه اشاره کرد. پسکوف 
ادامه داد: هم رئیس جمهور و هم مقامات ارتش ما 
ح ها  کید کرده اند که رژیم کی یف معمولا از چنین طر تا
و ابتکارهایی برای تجدید سازماندهی، تسلیح مجدد 
و غیره استفاده می کند. چنین شرایطی، قطعا بررسی 
چنین پیشنهادهایی را دشوارتر خواهد کرد. وی افزود: 
کنون هیچ پیشنهاد رسمی  به هر حال، دولت روسیه تا
از سوی فرانسه درباره این مساله دریافت نکرده است. 
کید کرد که مسکو  کرون، پوتین تا پس از درخواست ما
در هنگام بررسی هرگونه درخواست آتش بس، منافع و 

شرایط خود را در میدان نبرد در اولویت قرار می دهد. 
کرون جزو آن دسته از رهبران غربی بوده که همواره  ما
از تداوم کمک نظامی به اوکراین حمایت کرده است. 
بازی های المپیک تابستانی امسال از ۲۶ جولای تا ۱۱ 
گوست )۵ تا ۲۱ مرداد( به میزبانی پاریس برگزار می شود.  آ
کمیته بین المللی المپیک ورزشکاران روسیه را از حضور 
با پرچم این کشور در این رقابت ها منع کرده است و 
آنها تنها قادرند با پرچم بی طرف در مسابقات حاضر 
شوند. مسکو این تصمیم را تبعیض آمیز و مغایر با منشور 

المپیک خوانده است.

چین: 

 هرگز فعالیت  جدایی طلبان تایوان را تحمل نخواهیم کرد

کرون برای برقراری آتش بس در المپیک  کنش کرملین به پیشنهاد ما وا

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش
 دیمیتری مدودف:

   آمریکا در اعتراضات گرجستان 
دست دارد

به  اشاره  با  روسیه  امنیت  شورای  رئیس  معاون   
دستور  در  به دنبال  سراسری  اعتراضات  شکل گیری 
کار قرارگرفتن تصویب لایحه محدودکردن نفوذ عوامل 
خارجی در پارلمان گرجستان گفت: ایالات متحده در این 
اعتراضات دست دارد و این اعتراضات رنگ و بوی نفوذ 
آمریکا را دارد. به گزارش خبرگزاری تاس، پارلمان گرجستان 
در حال بررسی لایحه ای برای محدودکردن نفوذ عوامل 
خارجی در این کشور است. این لایحه به شدت در غرب 
مورد انتقاد قرار گرفته است زیرا با قانون مشابه روسیه 
مقایسه می شود که در آن از سازمان های دولتی و افراد 
ج از کشور خواسته شده  دریافت کننده بودجه از خار
است، در این باره گزارش های لازم را ارائه کنند. فرایند 
گرجستان منجر  تصویب این قانون به اعتراضاتی در 
شده است. در جریان بررسی این لایحه درگیری های 
خ داد و  گرجستان ر متعددی در ساختمان پارلمان 
دیمیتری  دارد.  ادامه  همچنان  خیابانی  اعتراضات 
مدودف نوشت:  بگذارید کسی که اینگونه فعالیت ها را 
اعتراضات خودجوش توصیف می کند، اولین سنگ 
کاملا  بیندازد. سناریوی  آینه  انعکاس خود در  به  را 
آشنای هالیوودی در پشت این تجمعات دیده می شود. 
رئیس جمهوری سابق روسیه گفت: ایالات متحده آمریکا 
از سال ۱938 چنین قوانینی را در مورد کتاب ها دارد و 
استرالیا و اسرائیل نیز قوانین مشابهی درباره مقابله با 
عوامل نفوذ دارند. کشورهای اتحادیه اروپا نیز در حال 
تصویب این نوع قوانین هستند، چیزی که غرب در مورد 
گر این )مقابله با  آن چیزی نمی گوید. وی ادامه داد: ا
عوامل نفوذ( یک قانون )در ریشه( آمریکایی است، پس 
)در گرجستان( نباید کسی را سرزنش کرد. مدودف معتقد 
است: مشکل غرب با لایحه گرجستان، و همچنین با 
قوانین مشابه در قرقیزستان، این است که آنها یک »ایده 
روسی« هستند و نه یک ابتکار غربی؛ به همین دلیل است 
که با اعتراضات، زدوخوردها، فشارها و باج گیری های 
پولی مانند وقایع )۱۰ سال قبل( میدان مواجه می شود. 
سخنگوی کرملین گفته بود: تصویب قانونی در گرجستان 
در مورد مقابله با نفوذ عوامل خارجی مربوط به فدراسیون 
روسیه نیست. پسکوف گفت: بسیاری از کشورها نظارت 
بر محیط سیاسی داخلی را دنبال می کنند، در این زمینه، 
آمریکا نخستین کشوری بود که چنین فرایندی را دنبال 
کرد و از این رو، این فرایند، به هیچ وجه روسی نیست؛ این 
موضوع به رویه تعداد زیادی از کشورها تبدیل شده است 
که اقدامات لازم را برای مقابله با نفوذ خارجی و تأثیر آن 
بر سیاست داخلی خود در دستور کار دارند. سخنگوی 
دفتر ریاست جمهوری روسیه با اشاره به برخی اعتراض ها 
به تصویب این قانون در گرجستان گفت: انگیزه این 

اعتراضات از خارج از گرجستان است. 

سخنگوی وزارت خارجه روسیه:   

  سیاست های آمریکا منجر به بحران کنونی خاورمیانه شد
کوتــــاه

 سخنگوی وزارت خارجه روسیه می گوید 
که واشنگتن هر کاری که می توانسته برای 
داده  انجام  آسیا  غرب  منطقه  فروپاشی 
است. »ماریا زاخارووا« سخنگوی وزارت امور 
خارجه فدراسیون روسیه اظهار داشت که 
بحران کنونی در منطقه غرب آسیا، به دلیل 
سیاست های اشتباه آمریکا در منطقه رخ داده 
است. زاخارووا در مصاحبه با شبکه تلویزیونی 
»روسیا-۱« توضیح داد: »آنها )آمریکا( برای 
محدودکردن این وضعیت دست به هر کاری 
زدند، از جمله منزوی کردن خود اسرائیل 
از امکان تکیه بر قوانین بین المللی تنها به 
خاطر جاه طلبی های آمریکا.« وی ادامه داد: 
خیلی چیزها در خطر بود. رویکردهای زیادی 

برای این مساله وجود داشت. تمام این ها 
به چه چیزی منجر شد؟ به فروپاشی که این 
منطقه در تاریخ اخیر هرگز تجربه نکرده است. 
به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، این مقام 
روس هشدار داد: با توجه به تجربه تاریخی، 
کنون بیش از یک جنگ مانند این و چنین  تا
وضعیت انفجاری بزرگی ]در خاورمیانه[ وجود 
داشته است. عواقب آن نیز کاملا آشکار اما 
هنوز اتفاق نیافتاده است. زاخارووا اضافه کرد: 
به نظر من این یکی دیگر از ماجراجویی های 
درست  خورد،  شکست  که  است  آمریکا 
در  که  اوکراین  به  موسوم  پروژه  مانند 
 چارچوب خوانش آمریکا از آینده این کشور 

شکست خورد.

باکو:
 تهدیدهای فرانسه 

نتیجه ای نخواهد داشت
 سخنگوی وزارت خارجه جمهوری آذربایجان اعلام کرد که 
کو هیچ اثری نخواهد داشت. به  تهدیدها و فشارهای فرانسه بر با
گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، »آیخان حاجی زاده« سخنگوی 
کنش به اقدام دولت  وزارت خارجه جمهوری آذربایجان در وا
کو اعلام کرد که »طرف آذربایجانی  فرانسه به احضار سفیرش در با
کو به زبان تهدید و فشار نتیجه ای  بارها اعلام کرده که گفتگو با با
نخواهد داشت.« دولت فرانسه در اعتراض به آنچه اقدامات 
کو در آسیب زدن روباط دوجانبه توصیف کرد، »آنه بویلون«  با
کو را برای مشورت به پاریس فراخواند. در بیانیه  سفیر خود در با
کو به علت تداوم  وزارت خارجه فرانسه آمده که سفیر فرانسه در با
اقدامات یک جانبه جمهوری آذربایجان که به روابط دوجانبه 
آسیب زده، برای انجام مشورت هایی فراخوانده است. آن گونه 
کرون« رئیس جمهور فرانسه  که در این بیانیه آمده »امانوئل ما
کرون در دیدار با  با آنه بویلون دیدار و گفت وگو کرده است. ما
کو متاسف است و ابراز تمایل کرده  بویلون گفت که از اقدامات با

که جمهوری آذربایجان در مورد نیات خود شفاف سازی کند.

رزمایش کره جنوبی در شبه جزیره
 ارتش و تفنگداران دریایی کره جنوبی در میان تنش های 
موجود در شبه جزیره کره، در نزدیکی مرز کره شمالی رزمایش 
برگزار کردند. به گزارش ایسنا، بیش از ۴۰۰ سرباز از ارتش و لشکر 
دوم تفنگداران دریایی کره جنوبی در رزمایشی شرکت کردند که 
در نزدیکی مرز کره شمالی برگزار شد. به گزارش خبرگزاری یونهاپ، 
هدف این رزمایش »بهبود عملیات مشترک« توسط ارتش و 
تفنگداران دریایی این کشور و »افزایش قدرت بازدارندگی در برابر 
تهدید کره  شمالی« بود. در اوایل ماه میلادی جاری هم در پی 
یک آزمایش موشکی در کره شمالی، رزمایشی سه جانبه توسط 
آمریکا، کره جنوبی و ژاپن برگزار شد که در آن از بمب افکن های 
استراتژیک »بی-۵۲« استفاده شد. کره شمالی در سوم آوریل از 
پرتاب موفقیت آمیز موشک »هواسونگفو-۱۶بی« خبر داد؛ یک 
موشک بالستیک میان برد جدید با سوخت جامد که به یک 
کلاهک مافوق صوت جدید مسلح است. با برگزاری تمرینات 
نظامی منظم و متقابل توسط دو کره، واشنگتن، سئول و توکیو 

علیه پیونگ یانگ صف آرایی کرده اند.

  ممنوعیت تبلیغات در شبکه کودک 
برداشته شد؟!

، تبلیغات تجاری از آنتن   در حالی که در چهار سال اخیر
شبکه کودک حذف شده بود، این شبکه مدتی است که یک 
گهی تبلیغاتی روی آنتن می برد. به گزارش ایسنا، به تازگی یک  آ
گهی تبلیغاتی متعلق به یک مجله مطبوعاتی ویژه خردسالان،  آ
گهی، به جدول پخش شبکه کودک سیما  همراه با یک رپرتاژ آ
اضافه شده است. هرروز در چند نوبت، برنامه ای با عنوان 
»قصه های نبات« روی آنتن شبکه پویا می رود که در آن، گیتی 
خامنه مجری پیشکسوت سیما طی مدت زمان حدود ۲ تا ۵ 
دقیقه، قصه ای کوتاه را برای بچه ها روایت می کند. همزمان 
گهی خرید این مجله از طریق سامانه پیامکی، چند  متن آ
بار به صورت زیرنویس پخش می شود. در انتهای این برنامه 
کوتاه نیز تیزر تجاری ۴۵ ثانیه ای که همراه با ترانه، کودکان را به 
خریداری این مجله ترغیب می کند، به شکل ثابت روی آنتن 
می رود. این در حالی است که در بیش از چهار سال گذشته، 
جز پخش تیزرهای برخی فیلم های کودک و پویانمایی مورد 
تأیید سازمان صداوسیما نظیر »پسر دلفینی«، »بچه زرنگ« و 
»مسافری از گانورا«، تیزرهای تبلیغات تجاری از شبکه کودک 
پخش نمی شود. از آبانماه 98 و با دستور مستقیم سید مرتضی 
گهی های تجاری از شبکه  میرباقری )معاون وقت سیما(، پخش آ
کودک )پویا و نهال( متوقف شد. کمپین #پویا_بدون_تبلیغات 
که در آن زمان به راه افتاده بود و توسط مدیران وقت شبکه 
حمایت می شد، از عوامل مؤثر در این تصمیم بود. سازمان 
صداوسیما طی سال های اخیر برای تأمین هزینه های منابع 
انسانی و برنامه سازی ناشی از کمبود بودجه تخصیص یافته 
دولتی، به پخش تبلیغات تجاری درون برنامه و جذب حامی 
مالی برای بسیاری از برنامه های تلویزیونی روی آورده و به نظر 
می رسد پخش برنامه »قصه های نبات« نیز بخشی از آن پروسه 
باشد. در شبکه های تلویزیونی خارجی مخصوص کودکان، 
که  تبلیغات تجاری با ملاحظات بسیاری انجام می شود، چرا
کودکان توانایی تشخیص تبلیغات تجاری از محتوای فرهنگی 
گرچه برخی کارشناسان پخش تبلیغات فرهنگی  را ندارند. ا
مرتبط با کودکان را در شبکه مخصوص کودکان، دارای اشکال 

نمی دانند.

 پخش سریال ترکیه ای از شبکه تهران
کشن، کمدی، درام روی آنتن   سریال »۵۰ متر مربع« در گونه ا
شبکه پنج تلویزیون می رود. به گزارش روابط عمومی شبکه 
تهران سیما، سریال »۵۰ متر مربع« سریال خانوادگی در گونه 
کشن، کمدی، درام و محصول ۲۰۲۱ ترکیه، یکی از تازه های شبکه  ا
تهران سیما است که قرار است از پنجشنبه هر شب ساعت ۲3 
روی آنتن برود. انگین اوزتورک، تولگا تکین و آیبوک پوسات از 
بازیگران این سریال هستند. این سریال هر شب ساعت ۲3 روی 

آنتن می رود و روز بعد ساعت ۱۱ و ۱9 بازپخش می شود.

محمدحمزهای:

کران آنلاین غیرمنصفانه و ناعادلانه است    ا


